رد الأردن بخصوص تدعيم وتعزيز فعالية أداء نظام هيئات معاهدات حقوق الإنسان
في إطار التعاون مع الآليات الدولية لحقوق الإنسان:
· تمت مناقشة تقرير المملكة الأردنية الهاشمية الدوري السادس لاتفاقية حقوق الطفل أمام اللجنة الدولية المعنية في شهر أيار 2023.
· ستتم مناقشة تقرير المملكة الأردنية الهاشمية الدوري الرابع حول اتفاقية مناهضة التعذيب وغيره من ضروب المعاملة أو العقوبة القاسية أو اللاإنسانية أو المهينة خلال شهر تشرين أول 2024 أمام لجنة مناهضة التعذيب الدولية.
في إطار التعاون مع اللجان الدولية المعنية بالتقارير التعاقدية المتأخرة، فقد أفادت اللجان التعاقدية ضمنا إلى إلغاء جميع المواعيد المتعلقة بتقديم التقارير التعاقدية إلى اللجان المعنية كأحد تداعيات جائحة كوفيد-19، ودعا نظام هيئات المعاهدات في المفوضية السامية لحقوق الإنسان الدول الأعضاء إلى النظر في إمكانية تقديم التقارير وفق الإجراء المبسط.  

Deepl translation (D. D'Aniello)
Jordan's response on strengthening and enhancing the effective functioning of the human rights treaty body system
Within the framework of co-operation with international human rights mechanisms:
- The sixth periodic report of the Hashemite Kingdom of Jordan on the Convention on the Rights of the Child will be discussed before the relevant international committee in May 2023.
- Jordan's fourth periodic report on the Convention against Torture and Other Cruel, Inhuman or Degrading Treatment or Punishment will be discussed in October 2024 before the International Committee against Torture.
In the framework of cooperation with the international committees on overdue contractual reports, the treaty bodies implicitly reported the cancellation of all deadlines for the submission of contractual reports to the respective committees as one of the consequences of the COVID-19 pandemic, and the OHCHR treaty body system invited Member States to consider the possibility of submitting reports under the simplified procedure.
